

## PRAYERS

The Order being read for the consideration of the Business of Supply;

Mr. Crosbie (St. John's West), seconded by Mr. Nielsen, moved,—That this House regrets the failure of the government to include measures in the February 1984 Budget to prevent the continually sagging Canadian dollar from further decline, reverse the continuous increase in the already critically high levels of unemployment, and combat the return to steadily rising high interest rates, all of which signals an end to any possible recovery and clearly demonstrates the incompetence of the government and its callous attitude of ignoring the social and economic hardships that it is imposing upon the Canadian people.

And debate arising thereon;

Mr. Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the Forty-Third Report of the Clerk of Petitions stating that she has examined the petition signed by residents of Canada, concerning the dangers of drinking and driving, and finds that the petition, presented on Friday, March 9, 1984, by the honourable Member for York—Scarborough (Mr. Cosgrove), meets the requirements of the Standing Orders as to form.

Mr. Fleming, seconded by Mr. Gauthier, by leave of the House, introduced Bill C-226, An Act to ensure, at the national level, competition and independence of the daily press, which was read the first time and ordered to be printed and ordered for a second reading at the next sitting of the House.

Debate was resumed on the motion of Mr. Crosbie (St. John's West), seconded by Mr. Nielsen,—That this House regrets the failure of the government to include measures in the February 1984 Budget to prevent the continually sagging Canadian dollar from further decline, reverse the continuous increase in the already critically high levels of unemployment, and combat the return to steadily rising high interest rates, all of which signals an end to any possible recovery and clearly demonstrates the incompetence of the government and its callous attitude of ignoring the social and economic hardships that it is imposing upon the Canadian people.

After further debate, in accordance with Standing Order 62(11), the proceedings expired.

(Proceedings on Adjournment Motion)

At 6.00 o'clock p.m., the question "That this House do now adjourn" was deemed to have been proposed pursuant to Standing Order 45(1);

After debate, the question was deemed to have been adopted.

## PRIÈRE

Il est donné lecture de l'ordre portant prise en considération des travaux des subsides.

M. Crosbie (Saint-Jean-Ouest), appuyé par M. Nielsen, propose,—Que la Chambre regrette que le gouvernement n'ait pas inclus, dans le budget de février 1984, de mesures destinées à mettre fin au fléchissement continu du dollar canadien, à contrer l'augmentation régulière du chômage qui atteint déjà des niveaux critiques et à lutter contre le retour de la flambée régulière des taux d'intérêt déjà élevés, facteurs symptomatiques de la fin de toute relance possible qui prouvent clairement l'incompétence du gouvernement et l'insensibilité dont il fait preuve en ne tenant aucunement compte des difficultés sociales et économiques qu'il impose à la population canadienne.

Il s'élève un débat;

Monsieur le Président fait savoir à la Chambre que le Greffier de la Chambre a déposé sur le Bureau le quarante-troisième rapport du greffier des pétitions, qui fait connaître qu'elle a examiné la pétition signée par des résidents du Canada, concernant les dangers de la conduite en état d'ébriété, et qu'elle constate que la pétition présentée le vendredi 9 mars 1984 par l'honorable député de York—Scarborough (M. Cosgrove) est conforme aux exigences du Règlement, quant à sa forme.

M. Fleming, appuyé par M. Gauthier, dépose, avec la permission de la Chambre, le projet de loi C-226, Loi assurant à l'échelle nationale la concurrence et l'indépendance des quotidiens, qui est lu une première fois, l'impression en est ordonnée et la deuxième lecture en est fixée à la prochaine séance de la Chambre.

Le débat reprend sur la motion de M. Crosbie (Saint-Jean-Ouest), appuyé par M. Nielsen,—Que la Chambre regrette que le gouvernement n'ait pas inclus, dans le budget de février 1984, de mesures destinées à mettre fin au fléchissement continu du dollar canadien, à contrer l'augmentation régulière du chômage qui atteint déjà des niveaux critiques et à lutter contre le retour de la flambée régulière des taux d'intérêt déjà élevés, facteurs symptomatiques de la fin de toute relance possible qui prouvent clairement l'incompétence du gouvernement et l'insensibilité dont il fait preuve en ne tenant aucunement compte des difficultés sociales et économiques qu'il impose à la population canadienne.

Après plus ample débat, les délibérations relatives à cette motion sont terminées conformément à l'article 62(11) du Règlement.

(Délibérations sur la motion d'ajournement)

A dix-huit heures, la motion «Que la Chambre s'ajourne maintenant» est réputée présentée conformément à l'article 45(1) du Règlement.

Après débat, cette motion est réputée agréée.